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Besvarelse af spørgsmål nr. 93 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 93 (Alm. del), som Folketingets 
Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 9. oktober 2023. Spørgsmålet 
er stillet efter ønske fra Mikkel Bjørn (DF). 
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Spørgsmål nr. 93 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren kommentere indlægget »Kortege-kørsel: 
Palæstinensere jubler i København«, presse-fotos.dk, den 8. 
oktober 2023, herunder sætningen: »En gruppe palæstinensere i 
Danmark kørte søndag aften kortege igennem en del af 
København, hvor de hyldede angrebet på Israel, som Hamas 
udførte lørdag morgen fra Gaza. Ved angrebet blev hundredevis 
af israelere slået ihjel, og over 1000 kom til skade«, vil 
ministeren videre kommentere videoen i indlægget der viser, at 
en politibil tilsyneladende kører lige forbi og på baggrund heraf 
redegøre for, om politibilen reagerede og om der er rejst 
sigtelser i sagen?” 

 
Svar: 
 
1. Jeg er dybt berørt og forfærdet over det brutale angreb i Israel, som fandt 
sted den 7. oktober 2023. Hamas er en frygtelig organisation, som vi i 
fællesskab bør tage afstand fra. Det gør mig derfor også vred, når herboende 
personer opfører sig respektløst i en tid, hvor vi som samfund bør udvise 
sympati med de mange mennesker, som er i sorg. 
 
Jeg kan oplyse, at det følger af straffelovens § 136, stk. 2, at den, der 
offentligt udtrykkeligt billiger en af de i straffelovens 12. eller 13. kapitel 
omhandlede forbrydelser, straffes med bøde eller fængsel indtil 3 år. 
 
Jeg har generelt – ligesom resten af danskerne – stor tillid til politiet. Politiet 
gør en kæmpe indsats for vores fælles tryghed og sikkerhed. Jeg forventer 
derfor også, at politiet tager anmeldelser om straffelovsovertrædelser 
alvorligt, ligesom jeg forventer, at politiet griber ind, hvis politiet på anden 
måde måtte blive bekendt med klare lovovertrædelser. 
 
Herudover bemærkes det, at Rigspolitiet har oplyst, at politikredsene er 
blevet anmodet om at have skærpet opmærksomhed på ytringer, som kan 
være omfattet af straffelovens bestemmelser vedrørende billigelse af terror. 
Rigspolitiet har desuden drøftet politiets generelle fokus på forfølgelse af 
eventuelle sager med politikredsene – både anmeldelser og sager, som 
politiet selv bliver opmærksom på. 
 
2. For så vidt angår den konkrete episode, som beskrives i den i spørgsmålet 
omhandlede artikel, har Justitsministeriet indhentet en udtalelse fra 
Rigspolitiet, som har oplyst følgende: 
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”Indledningsvis bemærkes det, at det kan konstateres, at den 
omtalte video er optaget på Nørrebrogade. 
 
Rigspolitiet har til brug for besvarelsen indhentet et bidrag fra 
Københavns Politi, som har oplyst, at Nørrebrogade er en 
hovedfærdselsåre i Københavns Politis samlede geografiske 
dækningsområde, hvorfor der ofte kører patruljekøretøjer på 
strækningen. Endvidere har området siden den 28. august 2023 
været omfattet af en visitationszone, som er etableret på 
baggrund af den igangværende konflikt mellem to kriminelle 
grupperinger fra rocker- og bandemiljøet, hvorfor Københavns 
Politi har en mere synlig og tryghedsskabende tilstedeværelse i 
området, herunder i form af flere kørende patruljer. 
 
Det er ikke muligt umiddelbart at udfinde det konkrete 
patruljekøretøj på baggrund af de foreliggende optagelser, 
hvorfor der heller ikke kan redegøres nærmere for episoden i 
den omtalte video. Københavns Politi har samtidig oplyst, at det 
ud fra den foreliggende dokumentation ikke har været muligt i 
øvrigt at identificere hændelsen eller konkrete sager, som kan 
henføres til den omtalte kørsel i videoen. 
 
Københavns Politi har endelig oplyst, at politiet altid foretager 
en løbende prioritering af de foreliggende opgaver sammenholdt 
med det disponible mandskab på et givent tidspunkt, således at 
personaleressourcerne anvendes bedst muligt ud fra en 
helhedsbetragtning. 
 
Rigspolitiet bemærker afslutningsvis, at det altid vil bero på en 
konkret politifaglig vurdering, når der er mistanke om et 
strafbart forhold, om politiet bringer et køretøj til standsning.” 
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